

# FACULTY OF HUMANITIES & SOCIAL SCIENCES 人文与社会科学学院



SOUTHERN  
UNIVERSITY COLLEGE  
南方大学学院



# Faculty of Humanities & Social Sciences 人文与社会科学学院

---

Faculty of Humanities and Social Sciences (FHSS) consists of five distinct departments, namely Department of Languages, Department of General Studies, Department of Journalism and Communication Studies, Department of Education, and Department of Psychology and Counselling. The Faculty offers two Postgraduate programmes, six Bachelor's Degree programmes, and three Diploma programmes. All the programmes have been accredited by the Malaysian Qualification Agency (MQA) and Ministry of Higher Education (MOHE).

In recent years, FHSS has established and maintained a close relationship with colleges and universities worldwide (particularly with those in China, Taiwan & Japan). We earnestly engage in student exchange programmes, international conferences, collaborative academic activities, and joint international research projects.

Our academic staff are actively involved in research and development (R&D). The key research areas include culture and society, new media, communication, linguistics, pedagogies, literature, postmodernity, literary theories, cross-cultural studies, world religions, Malaysian studies, child development, technology in Early Childhood Education and counselling psychology.

人文与社会科学学院由五个学部组成，分别是语言系、通识教育系、新闻与传播学系、教育系和心理学与辅导系。本学院提供两项研究生课程、六项本科课程，以及三项专业文凭课程。本学院所有课程均已获得马来西亚资格认证机构（MQA）和高等教育部（MOHE）的认证。

近年来，人文与社会科学学院和世界各地的大专院校（特别是中国、台湾和日本的大专院校）建立姐妹校关系。本院还参与学生交流计划、国际会议、学术合作活动和国际联合研究项目。

我们的学术人员积极参与研究与开发（R&D）。研究领域主要包括文化与社会、新媒体、传播、语言研究、文学研究、后现代性、文学理论、跨文化研究、世界宗教，马来西亚研究，幼儿发展，幼儿科技，咨询心理学等。





## Programmes 课程

Diploma in **Early Childhood Education** 幼儿教育专业文凭

Diploma in **English Language** 英语专业文凭

Diploma in **Journalism** 新闻与传播专业文凭

Bachelor of Communication (Honours) (**Mass Communication**) 大众传播 (荣誉) 学士学位

Bachelor of Arts (Honours) **English Language Teaching** 英文教学 (荣誉) 学士学位

Bachelor of **Early Childhood Education** (Honours) 幼儿教育 (荣誉) 学士学位

Bachelor of Education (Honours) (**Guidance & Counselling**) 教育 (荣誉) 学士学位 (咨询与辅导)

Bachelor of **Psychology** (Honours) 心理学 (荣誉) 学士学位

# Diploma in Early Childhood Education 幼儿教育专业文凭

R2/0112/4/0064(MQA/FA4430)08/29

Programme Duration: 2 Years 3 Months

## Programme Introduction 课程介绍

Diploma in Early Childhood Education (DECE) is a two-year full-time programme, that trains students to develop an understanding of young children's physical and mental needs together with their social, cognitive, creative and emotional development. This programme provides students with strong foundation through innovative and experiential methods to ensure a balance between the theoretical and practical knowledge in relation to early childhood education to meet the challenges of today's competitive world. Upon completing the programme, graduates are capable of managing children from infancy to six years old, facilitating their learning while practicing pedagogical approaches. The curriculum interweaves knowledge with practical experience and relevant skills, cultivating learners with confidence and a wide range of skills required for careers in the industry, such as interpersonal, social, and problem-solving skills.

幼儿教育文凭课程 (DECE) 是一项为期两年三个月的全职课程,旨在培训未来幼教老师了解幼儿身心灵的需求,以及幼儿的社交、认知、创造力和情感发展。该课程通过创新和体验式的教学方法让学生拥有坚实的基础,确保在幼儿教育的理论和实践知识之间取得平衡,以应对职场上的挑战。毕业后,毕业生主要教学对象是婴儿到六岁的幼童,实践各种教学方法以引导幼儿学习。该课程将知识与实践经验和相关技能交织在一起,培养具有自信心和此职业所需的幼教人才,例如人际交往、社交和解决问题的能力。

## Courses 课程

### Core 主修

- Child Growth and Development 幼儿成长与发展
- Social Studies in Early Childhood Education 幼儿教育社会学
- Curriculum in Early Childhood Education Malaysia 马来西亚学前教育课程标准
- Early-Childhood Care and Education in Malaysia 马来西亚幼儿保育和教育
- Theory and Practice in Early-Childhood Education 幼儿教育理论与实践
- Language and Literacy 语言和读写能力
- Sciences and Mathematics for Young Children 幼儿科学与数学教学
- Creative Activities for Young Children 幼儿创意活动
- Curriculum Design for Childhood Education 幼儿教育课程设计

- Assessment for Childhood Education 幼儿教育评估
- Safety, Health and Nutrition for Young Children 幼儿安全, 保健与营养
- Guidance of Young Children 幼儿行为管理
- Young Children With Special Needs 幼儿特殊教育
- Computer in Early-Childhood Education 幼儿科技
- Administration of Early-Childhood Programs 幼儿教育课程管理
- Physical Activities for Young Children 幼儿体育活动教学
- Basic Research in Early-Childhood Education 幼儿教育基础研究
- Ethics for Early-Childhood Education 儿童教育伦理
- Home School Partnership 家教合作
- Becoming a Professional in Early-Childhood Education 幼教专业概论
- Leadership in Childhood Education 幼儿教育课程领导学

### Elective (Open) 公开选修

- Children in the Changing World 幼儿与社会变动
- Multilingualism and Multiculturalism in Early Childhood Education 幼儿教育多元语文和文化发展
- Behavioural and Emotional Challenges in Early Childhood Education 幼儿行为与情绪挑战
- Issues in Early Childhood Education 幼儿教育课题
- General English 通用英语

### Elective (Core) 必选选修

- Basic Chinese / Chinese / 基础中文 / 中文
- Communicative English 交际英语

### Industrial Training 工业实习

- Practicum 实习

### MPU Courses 通识教育

## Career Opportunities 就业机会

- Early Childhood Curriculum Developer 幼儿教育课程开发员
- Early Childhood Care & Education Advisor 幼儿教育产品顾问
- Early Childhood Educator 幼儿教育工作者
- Preschool Teacher 学前班导师
- Infant & Nursery Care Provider 幼婴保育工作者
- Early Childhood Entrepreneur 幼儿教育创业者
- Early Childhood Administrator 幼儿教育行政管理员

# Diploma in English Language 英语专业文凭

R3/224/4/0001(A7606)10/26

Programme Duration: 2 Years 3 months

## Programme Introduction 课程介绍

The Diploma in English Language programme aims to equip students with linguistic knowledge, critical reading, writing, listening, speaking and literary skills in English. These knowledge and skills are essential in mastering the language and its components. This programme also enables students to possess self-confidence, and to be equipped with innovative ideas and profound language-related knowledge. The students are expected to meet the challenges of the future with tertiary-level knowledge, positive attitudes and assurance upon graduation.

英语专业文凭课程旨在为学生提供英语的语言知识以及批判性阅读、写作、听力、口语和文学技能。这些知识和技能对于理解语言及其构成要素至关重要。该课程还旨在培养学生的自信心，激发其创新思维，并为他们提供扎实的英语知识基础。学生在毕业时将具备高等教育水平的知识、积极的态度，并自信地迎接未来的挑战。

## Courses 课程

### Core 主修

- English Proficiency 1 英语能力 1
- English Proficiency 2 英语能力 2
- Grammar for ESL 英语作为第二语言语法
- Essentials of Human Communication 人类沟通精要
- Writing Skills 写作技能
- Language Learning Strategies 语言学习策略
- Listening, Speaking & Critical Thinking Skills 听力、口语与批判性思维技能
- History of English Language 英语语言史
- Introduction to Linguistics 语言学概论
- English for Business Communication 商务英语
- Morphology and Syntax 词法和句法
- Media Translation 媒体翻译
- Phonetics & Phonology 语音学与音韵学
- Reading Skills 阅读技能
- Academic Writing 学术写作
- Modern English Literature 现代英文文学
- Semiotics 符号学
- Creative Writing 创意写作
- Advanced Grammar 高级语法
- Final Year Project 毕业论文
- Introduction to Literature 文学概论
- Translation: Theory and Practice 翻译：理论与实践
- Semantics 语义学
- Public Speaking 公众演讲

### Elective (Open) 公开选修

- Basic Chinese 基础中文
- TESL Methodology 英语作为第二语文教学法
- Computer Applications 电脑应用
- Introduction to Journalism 新闻学导论
- Journalistic English 新闻英语

### Elective (Core) 必选选修

- Basic Chinese / Chinese / 基础中文 / 中文

### MPU Courses 通识教育

## Career Opportunities 就业机会

- Writer 作者
- Editor 编辑
- Copywriter 文案作者
- Journalist 记者
- Translator 翻译员
- Public Relation Officer 公关人员
- English Teacher/Tutor 英语教师/导师
- Linguist 语言学家

# Diploma in Journalism

## 新闻与传播专业文凭

R3/321/4/0007(A6814)03/26

Programme Duration: 2 Years 3 Months

### Programme Introduction 课程介绍

The Department of Journalism and Communication undergraduate programme prepares students for dynamic careers in many traditional and new fields working in media industries, but within communications. Each emphasizes individualized inquiry into communication phenomena in a lively intellectual environment. Diploma in Journalism programme permits students to learn about the key principles and debates in journalism and enact the role of a journalist in the context of an escalating story.

新闻与传播系开办的专业文凭课程旨为有意投入媒体相关行业的学生做出学术和所需技能的准备。本课程理论和实务并重，在生动的知识环境中对传播现象进行个性化的探究。学生在修读课程期间，掌握新闻学和媒体发展的相关知识，以新闻学为主要原则和思辨，并在资讯变化的时代背景下发挥记者的角色。

### Courses 课程

#### Compulsory 必修

- Introduction to Mass Communication 大众传播概论
- Journalistic English 新闻英语
- Desktop Publishing 桌面排版
- Media, Culture & Communication 媒体、文化和沟通
- Communication Theories 传播理论
- Media Laws in Malaysia 马来西亚媒体法规
- Webpage Publishing 网页编辑
- Communication Research Methodology 传播研究法
- Journalistic Translation 新闻翻译
- Media Management 媒体管理
- Professional Ethics & Media Monitoring 职业道德与媒体监控
- Seminar on Media Issues 媒体议题研讨会
- Introduction to Journalism 新闻学概论
- Introduction to Political Science 政治学概论
- News Writing 新闻撰写
- Photojournalism 新闻摄影
- Feature Writing 专题写作
- Organizational Communication 组织沟通
- Newspaper Production 报纸制作
- Magazine Production 杂志制作
- Introduction to Public Relations 公关学概论
- Principles of Advertising 广告原理
- Broadcast Journalism 广播新闻学

#### Elective (Open) 公开选修

- Economics 经济学
- Public Relations Campaign 公关活动
- Corporate Communication 企业沟通
- Psychology 心理学
- Sociology 社会学
- Media in Malaysia 马来西亚媒体
- General English 普通英语
- Communicative English 交际英语

#### Elective (Core) 必选选修

- Basic Chinese / Chinese / 基础中文 / 中文

#### Industrial Training 工业实习

- Industrial Training 实习

#### MPU Courses 通识教育

### Career Opportunities 就业机会

- Writer / Editor / Copywriter 作者/编辑/文案作者
- Journalist / Public Relations Officer 记者/公关
- Radio DJ / TV Host 广播电台/电视台主持人
- Broadcaster 新闻播报员
- Master of Ceremony 节目主持人
- Tutor / Interpreter 导师/口译员
- Digital Marketer 数位销售员
- Photographer 摄影师
- Producer 制作人
- Graphic Designer 平面设计师
- Technical Communication Specialist 传播技术员

# Bachelor of Communication (Honours) (Mass Communication) 大众传播（荣誉）学士学位

R2/0323/6/0080(MQA/FA2809)08/28

Programme Duration: 3 Years

## Programme Introduction 课程介绍

The Department of Journalism and Communication Studies aims to equip students with the knowledge and skills that enable them to embark on a successful career in the field of mass communication and media. The specific objective of the programme is to impart to students the latest mass communication and media knowledge pertaining to the current world.

新闻与传播学系旨在为学生提供专业知识与技能，使他们能够在大众传播和媒体领域登上成功的职业生涯。本课程的目标是传授学生符合当代社会所需的大众传播和媒体知识，从而与世界接轨。在学期间，学生将有机会应用他们在课堂上所学的方法和技巧，以巩固和扩展知识领域与人脉，并执行专案。

## Courses 课程

### Compulsory 必修

- Communication Laws in Malaysia 马来西亚媒体法规
- Communication and Cultural Studies 传播与文化研究
- International Communication 国际传播
- Media, Culture and Communication Theory 媒体、文化与传播理论
- Media Economics 媒体经济学
- Media Ethics 媒体伦理
- Media Management 媒体管理
- Organisation Communication 组织沟通学
- Research Methods in Communication 传播学研究方法
- Reporting and Writing for the Media 媒体报导与书写
- Seminar on Media Issues 媒体议题研讨会

### Core 主修

- Mass Communication Theories 大众传播理论
- Dissertation (Part I) 论文 (第一部分)
- Dissertation (Part II) 论文 (第二部分)
- Fundamental of Mass Communication 基础大众传播
- Film Studies 电影研究
- Introduction to Advertising 广告学概论
- Introduction to Journalism 新闻学概论
- Introduction to Photography 摄影概论
- Leadership Communication 领导传播
- Principles of Public Relations 公共关系原理
- TV Studies 电视研究
- Visual Culture and Communication 视觉文化与传播
- Communication and Campaign 传播与活动策划
- Crisis Management 危机管理
- Digital Storytelling Production 数码叙事制作
- Introduction to Media Literacy 媒体素养概论
- Online Publication 线上出版
- TV Production 电视制作

### Elective (Open) 公开选修

- Introduction to Sociology 社会学概论
- Photojournalism 新闻摄影
- Communication Technology and Information Society 传播科技与信息社会
- Psychology of Communication 沟通心理学
- Webpage Design 网页设计
- Social Media and Public Spheres 社交媒体与公共领域
- Desktop Publishing 桌面出版
- English Proficiency / Academic English 优质英语/学术英语

### Elective (Core) 必选选修

- Basic Chinese / Chinese / 基础中文 / 中文

### Industrial Training 工业实习

- Media Practicum 媒体实习

### MPU Courses 通识教育

## Career Opportunities 就业机会

- Writer / Editor / Copywriter 作者/编辑/文案作者
- Journalist / Public Relations Officer 记者/公关
- Radio DJ / TV Host 广播/电视台主持人
- Broadcaster 新闻播报员
- Master of Ceremony 节目主持人
- Tutor / Interpreter 督导/口译员
- Digital Marketer 数位销售员
- Photographer 摄影师
- Producer 制作人
- Graphic Designer 平面设计师
- Technical Communication Specialist 传播技术员

# Bachelor of Arts (Honours) English Language Teaching 英文教学（荣誉）学士学位

R2/0231/6/0026(MQA/FA2787)04/28

Programme Duration: 3 Years

## Programme Introduction 课程介绍

Bachelor of Arts (Honours) English Language Teaching is a comprehensive programme that consists of the studies of English language pedagogy, linguistics, and literature, in addition to academic research. On one hand, the professional courses enable our students to possess sufficient skills and knowledge to teach English to learners of various proficiency levels. On the other hand, our graduates are also confident to pursue their postgraduate studies related to language and teaching. The multifaceted elective subjects would also set them on the path to various career opportunities.

英文教学（荣誉）学士学位是一项综合课程，除了进行正式研究外，还包括英语教学、语言学和文学研读。我们的毕业生除了具备足够的专业技能和知识，为不同水平的学习者教授英语外，也有信心在研究生阶段继续研究语言与英语教学等相关课题。多面向的选修课亦能让毕业生灵活选择不同的职业道路。

## Courses 课程

### Compulsory 必修

- Academic Writing 学术写作
- Curriculum and Syllabus Design 课程与教学提纲设计
- Creative Writing 创意写作
- Discourse Analysis 言谈分析
- Educational Psychology 教育心理学
- Introduction to Linguistics 语言学概论
- Introduction to Literature 文学概论
- Technology in Education 科技与教育
- Literature in English 文学理论
- Teaching of Listening & Speaking 听讲教学法
- Language Testing and Assessment 语言测试及评核
- Understanding Exceptionalities in Learning 特殊教育初探
- Philosophy of Education 教育理论
- Psycholinguistics 心理语言学
- Phonetics & Phonology 语音学和音韵学
- Research Project 研究报告
- Research Methodology 研究方法
- Semantics 语义学
- Sociolinguistics 社会语言学
- Theatre & Drama in TESL 英语教学：戏剧与剧场
- Teaching of Grammar 语法教学法
- TESL Methodology 英语作为第二语文教学法
- Teaching of Reading 阅读教学法
- Teaching of Literature 文学教学法
- Teaching of Writing 写作教学法
- Morphology and Syntax 词法和句法

### Elective (Open) 公开选修

- Information Technology & Business Application 信息技术与商业应用
- Principles of Marketing 市场营销原理
- Organizational Behaviour 组织行为学
- Introduction to Tourism and Hospitality Industry 旅游和酒店业介绍
- Event Management 活动管理
- Translation: Theory & Practice 翻译：理论与实践
- Fundamentals of Mass Communication 大众传播学基础
- Introduction to Journalism 新闻学概论
- Reporting and Writing for the Media 媒体报道与书写

### Elective (Core) 必选选修

- Basic Chinese / Chinese / 基础中文 / 中文

### Industrial Training 工业实习

- Industrial training 工业实习

### MPU Courses 通识教育

## Career Opportunities 就业机会

- Educator 教育工作者
- Translator / Interpreter 翻译、口译员
- Editor 编辑
- Network Writer 网络作者
- Event Organizer 活动策划
- Deejay 节目主持人
- Public Relations Officer 公关人员
- Marketer 市场行销人员
- Recruiter 招聘人员



# Bachelor of Early Childhood Education (Honours) 幼儿教育（荣誉）学士学位

R/143/6/0121(MQA/FA5221)09/26

Programme Duration: 3 Years

## Programme Introduction 课程介绍

The Bachelor of Early Childhood Education (Honours) at Southern University College is a cross-disciplinary programme aiming at providing students with skills, knowledge and attitudes that are essential for a successful, effective and committed early childcare practitioner and early childhood educator. Students learn liberal education including theories of education and pedagogy (the art of teaching).

南方大学学院的幼儿教育（荣誉）学士学位是一项融合了知识、实践和品格教育的课程，我们致力培养成功和有效率的幼儿教育工作者，以对幼儿教育界作出贡献。我们的学士课程的每一项科目的教学都注重学生的教学技巧和独立思考能力。

## Courses 课程

### Core 主修

- Philosophies and Policies in Early Childhood Education 幼儿教育哲学与政策
- Social Studies in Early Childhood Education 幼儿教育社会学
- Malaysian Pre-school Curriculum 马来西亚学前课程
- Child Growth and Development 幼儿成长与发展
- Observation and Assessment in Early Childhood Education 幼儿教育观察与教育评估
- Creative Art and Craft in Early Childhood Education 幼儿教育创意艺术与手工
- Mathematics in Early Childhood Education 幼儿教育数学教学
- Safety, Health & Nutrition for the Young Children 幼儿安全，保健与营养
- Language and Literacy in Early Childhood Education 幼儿语言与读写能力教学
- Technology and Media in Early Childhood Education 幼儿教育科技与媒体
- Drama, Creative Movement and Music in Early Childhood Education 幼儿戏剧，创意律动和音乐
- Science in Early Childhood Education 幼儿教育科学教学
- Play in Early Childhood Education 幼儿教育游戏教学
- Child Care Curriculum and Practice in Malaysia 马来西亚保育课程与实践
- Physical Education in Early Childhood Education 幼儿教育体育教学
- Research Method in Early Childhood Education 幼儿教育研究
- Guidance for Young Children 幼儿行为管理
- Home, School and Community Collaboration in Early Childhood Education 幼儿教育，家庭与社会合作
- Children with Special Needs 幼儿特殊教育
- Undergraduate Project 1 毕业论文1

- Undergraduate Project 2 毕业论文2
- Issues in Early Childhood Education 幼儿教育课题
- Teaching English in Early Childhood Education 幼儿教育英语教学
- Spiritual and Moral in Early Childhood Education 幼儿道德教育与宗教教学
- Early Childhood Education Setting and Environment 幼儿教育环境与设置
- Programme Planning and Development in Early Childhood Education 幼儿教育课程规划与发展
- Educational Management and Administration in Early Childhood Education 幼儿教育行政管理
- Becoming a Professional in Early Childhood Education 幼儿专业概论

### Elective (Open) 公开选修

- Family and Parenting Counselling 家庭与育儿辅导
- Health Psychology 健康心理学
- Behaviour Modification 行为更正学
- Communication Skills 沟通技巧
- English Proficiency 优质英语

### Elective (Core) 必选选修

- Basic Chinese / Chinese / 基础中文 / 中文
- Academic English 学术英语

### Industrial Training 工业实习

- Practicum 实习

### MPU Courses 通识教育

## Career Opportunities 就业机会

- Child Development Consultant 幼儿教育发展顾问
- Early Childhood Educator 幼教工作者
- Early Childhood Education Curriculum Developer 幼儿教育课程开发人员
- Family Childcare House Provider 托儿保育师
- Early Childhood Trainer 幼儿教育培训课程指导老师
- Early Childhood Tutor 幼儿教育助教
- Researcher 幼教研究员
- Early Childhood Entrepreneur 幼儿教育创业者
- Early Childhood Manager 幼儿教育主管

# Bachelor of Education (Honours) (Guidance & Counselling) 教育（荣誉）学士学位（咨询与辅导）

R/0114/6/0007(MQA/FA8023)10/28

Programme Duration: 4 Years

## Programme Introduction 课程介绍

Bachelor of Education (Honours) (Guidance and Counseling) places great emphasis on a solid foundation in this discipline and exposures to counseling in various settings and organizations. This programme revolves around guiding and encouraging individuals to cope with mental, career, health and wellness obstacles in accomplishing success in their lives. This programme is focused to offer a basic entry qualification to professional counselling. In addition, it is also appropriate for those individuals who aspire to strengthen their counselling skills in addressing personal challenges through a structured method.

教育（荣誉）学士学位（咨询与辅导）课程着重于建立优质的辅导基础，并让学生在在不同组织有实体的辅导经验。此课程也让学生学习如何引导及鼓励个案克服心理、职业和健康障碍，以达到人生中的目标。此课程是专注于专业辅导的基本条件，非常适合想通过有结构性的方式来增强个人辅导的技巧，并帮助更多有需要的人。

## Courses 课程

### Compulsory 必修

- Foundations of Education 教育基础
- History and Philosophy of Education 教育历史与哲学
- Sociology of Education 教育社会学
- Comparative and International Education 国际教育比较
- Assessment and Evaluation in Education 教育评估与评价
- Curriculum and Pedagogy 课程与教学法

### Core 主修

- Introduction to Guidance and Counselling 咨询与辅导概论
- Guidance and Career Development 生涯规划与职业发展
- Family and Parenting Counselling 家庭与育儿辅导
- Basic Skills in Counselling 辅导基本技能
- Assessment in Counselling 辅导评估
- Research Project in Counselling 辅导研究项目
- Counselling Theories 辅导理论
- Individual Counselling 个人辅导
- Ethics in Counselling 辅导伦理
- Career Counselling 职业辅导
- Group Counselling 团体辅导

### Minor Subjects 副修科

Track 1: Teaching of English 选项一：英文教学

- Introduction to Linguistics 语言学概论
- TESL: Methods and Methodologies 英语作为第二语教学方法与方法论
- Teaching of Grammar 语法教学法
- Teaching of Writing 写作教学法
- Teaching of Listening and Speaking 英语听说教学法
- Teaching of Reading 阅读教学法

Track 2: Teaching of Chinese 选项二：中文教学

- Modern Chinese 现代汉语
- Modern Chinese Literature 中国现代文学
- Readings in Chinese Poetry 诗选
- Chinese Teaching Methods 中文教学法
- History of Malaysia Chinese 马来西亚华人史
- Chinese Writing and Practical Chinese 中文写作与实用中文

### Elective (Open) 公开选修

- Crisis and Trauma Counselling 危机与创伤辅导
- Developmental Psychology 发展心理学
- Couple and Marriage Counselling 伴侣与婚姻辅导
- Addiction Counselling 成瘾辅导
- Health Psychology 健康心理学

### Elective (Core) 必选选修

- Basic Chinese / Chinese / 基础中文 / 中文

### Industrial Trainings 实习

- Counselling Practicum 辅导实习（一）
- Counselling Internship 辅导实习（二）
- Teaching Practice 教学实践

### MPU Courses 通识教育

## Career Opportunities 就业机会

- School Counsellors 学校辅导员
- Career Counsellors 生涯规划与职业发展
- Community Based Social Workers 社区社会工作者
- Transformational Coaches 转型教练
- College Counsellors 大学辅导员
- Registered Counsellors 注册辅导员
- Teacher 老师

# Bachelor of Psychology (Honours)

## 心理学（荣誉）学士学位

R/311/6/0083(MQA/FA5726)07/26

Programme Duration: 3 Years

### Programme Introduction 课程介绍

Psychology is the study of human thoughts and behaviour. Students who study psychology are always keen to understand themselves and those around them. They will be more aware of the phenomenon of life and have a better understanding of it, which includes human memory, thinking styles, learning, problem solving, emotions and social interaction. At undergraduate level, students will be exposed to basic knowledge in psychology. Upon successful completion of the programme, they will gain comprehensive knowledge of psychology and are able to solve psychological questions with intellectual independence. Graduates of this programme are able to demonstrate competence in scientific knowledge and skills regarding human behaviour, thinking, feeling, perception, reasoning, cognitive and physiological aspects of human. This field also emphasizes practical training and professional ethics, particularly in research.

心理学（荣誉）学士学位的研究领域包括人类思想和行为科学的研究。报读心理学领域的学生总是热衷于了解自己和周围的人，他们会更加了解生命现象，并拥有更好的理解能力，其中包括人的记忆，思维方式，学习，解决问题，情感和社会互动和交流的能力。学生将接触到心理学基本知识，毕业生将拥有心理学和研究心理学相关领域的坚实基础知识。学生将有望表现出对人类的行为，思想，感情，知觉，推理，人类的认知和生理方面的科学知识和技能。这个课程也强调实践培训和职业道德，特别是在知识学科的研究领域方面。

### Courses 课程

#### Core 主修

- Introduction to Psychology 心理学概论
- Social Psychology 社会心理学
- Basic Statistics 基础统计学
- Experimental Psychology 实验心理学
- Personality Psychology 人格心理学
- Physiological Psychology 生理心理学
- Research Methodology 研究方法
- Academic Writing 学术写作
- Cognitive Psychology 认知心理学
- Testing & Measurement in Psychology 心理测量与测试
- Psychological Theories of Learning 学习心理学理论
- Educational Psychology 教育心理学
- Psychology of Child and Adolescent 儿童和青少年心理学
- Counselling Psychology 咨询心理学
- Positive Psychology 正向心理学
- Learning Disabilities 学习障碍
- Organizational Psychology 工商心理学

- Cross-Cultural Psychology 跨文化心理学
- Ethics in Psychology 心理学伦理
- Health Psychology 健康心理学
- Motivation and Emotions 动机与情绪
- Psychology of Adult and Aging 成年人与老龄化心理学
- Abnormal Psychology 异常心理学
- History and Philosophy in Psychology 心理学的历史与哲学
- Memory & Attention 记忆力与注意力
- Perception and Sensation 知觉与感觉
- Undergraduate Project 毕业论文

#### Elective (Open) 公开选修

- Behavioral Modification 行为矫正
- Addiction Counselling 成瘾辅导
- Principles of Management 管理学原理
- Basic Skills in Counselling 辅导的基本技能
- Communication Skills 沟通技巧

#### Elective (Core) 必选选修

- Basic Chinese / Chinese / 基础中文 / 中文

#### Industrial Training 工业实习

- Industrial Training 工业实习

#### MPU Courses 通识教育

### Career Opportunities 就业机会

- Case Manager 个案管理员
- Human Resources Officer 人事部
- Advertising & Media Executive 广告与媒体执行官
- Rehabilitation Assistant 康复助理
- Marketing Executive 市场/营销专员
- Public Relations Officer 公共关系
- Social Worker 社工
- Market Research Analyst 市场研究分析师
- Business Development Executive 业务发展执行官
- Special Education Teacher 特殊教育老师

# Entry Requirements

## 入学资格

### Diploma in Early Childhood Education 幼儿教育专业文凭

- A pass in SPM with a minimum of three (3) credits in any subject, or its equivalent; OR  
在马来西亚教育文凭 (SPM) 考试中及格并考获至少3科优等, 或同等资格; 或
- A pass in GCE Ordinary Level (O-Level) with a minimum of three (3) credits in any subject, or its equivalent; OR  
在普通水准教育证书 (O-Level) 考试中及格并考获至少3科优等, 或同等资格; 或
- A pass in Unified Examination Certificate (UEC) with a minimum of three (3) credits in any subject, or its equivalent; OR  
在马来西亚统考文凭 (UEC) 中及格并考获至少3科优等, 或同等资格; 或
- A Certificate in Early Childhood Education or in any field with a minimum CGPA of 2.00 or its equivalent; OR  
在幼教或任何领域证书课程考获总平均值2.00或以上或同等资格; 或
- Other relevant equivalent qualifications recognized by the Malaysian Government.  
其他受马来西亚政府认证的同等资格;

### English Competency Requirement (International Students) 英文能力需求 (国际学生)

- Achieve a minimum score of 5.0 in IELTS or its equivalent.  
在雅思考试中考获至少5.0或同等资格。

### Diploma in English Language 英语专业文凭

- SPM/O-Level: With a minimum of 3 credits including English  
马来西亚教育文凭/中学普通水平考试: 至少三科C等或以上, 包括英语科
- UEC: With a minimum of any 3 credits including English  
马来西亚统考文凭: 至少三科B等或以上, 包括英语科
- Certificate: A certificate or its equivalent in a related field  
证书: 相关领域的证书或同等学历
- Others: Other equivalent qualifications recognised by the Malaysian Government  
其他: 其他受马来西亚政府承认的同等学历

### English Competency Requirement (International Students) 英文能力需求 (国际学生)

- IELTS 4.0 or MUET Band 3 or its equivalent  
雅思考试得分4.0或以上, 或马来西亚统一英语测试 (MUET) 3级或以上, 或其他同等资格。

### Diploma in Journalism 新闻与传播专业文凭

- SPM/O-Level: With a minimum of 3 credits including English  
马来西亚教育文凭/中学普通水平考试: 至少三科C等或以上, 包括英语科
- UEC: With a minimum of any 3 credits including English  
马来西亚统考文凭: 至少三科B等或以上, 包括英语科
- Certificate: A certificate or its equivalent and a credit in English at SPM or its equivalent OR A Certificate in Media and Communication or its equivalent  
证书: 相关领域的证书以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 中考获英文科C等或同等资格; 或传媒与通讯相关领域的证书或同等学历
- Others: Other equivalent qualifications recognised by the Malaysian Government  
其他: 其他受马来西亚政府承认的同等学历

### English Competency Requirement (International Students) 英文能力需求 (国际学生)

- IELTS 5.0 or 500 in TOEFL or its equivalent  
雅思考试得分5.0或以上, 或在托福考试中考获至少500, 或其他同等资历。

## **Bachelor of Communication (Honours) (Mass Communication) 大众传播 (荣誉) 学士学位**

- STPM: Pass with a minimum of Grade C (GPA 2.00) in any two subjects and a credit in English in SPM;  
马来西亚高等教育文凭考试 (STPM) :及格, 其中两门科目成绩至少考获C (GPA 2.00), 并于在马来西亚教育文凭 (SPM) 或同等学历英文Credit
- A-Level: Pass with a minimum of Grade C in any two subjects and a credit in English in SPM;  
高级水准教育证书考试 (A-Level) :及格, 其中两门科目成绩至少考获C, 并于在马来西亚教育文凭 (SPM) 或同等学历英文Credit
- UEC: Grade B in 5 subjects including English;  
马来西亚统考文凭 (UEC) :至少5门科目获得B (包括英文)
- Foundation /Matriculation: Pass with a minimum of CGPA 2.0 and a credit in English in SPM;  
大学预科班/基础班: CGPA至少 2.00, 并于在马来西亚教育文凭 (SPM)或同等学历英文Credit
- Diploma: Pass with a minimum of CGPA 2.0 and a credit in English in SPM;  
专业文凭: CGPA至少 2.00, 并于在马来西亚教育文凭 (SPM) 或同等学历英文Credit
- Other relevant equivalent qualifications recognized by the Malaysian Government.  
其他受马来西亚政府认证的同等资格;

### **English Competency Requirement (International Students) 英文能力需求 (国际学生)**

- Achieve a minimum score of 5.0 in IELTS or its equivalent.  
在雅思考试中考获至少5.0或同等资。

## **Bachelor of Arts (Honours) English Language Teaching 英文教学 (荣誉) 学士学位**

- STPM: Pass with a minimum of Grade C (GPA 2.0) in any 2 subjects and a credit in English in SPM and MUET Band 4 / IELTS 6.0 / TOEFL 550 (written based) / 1119 – C6;  
马来西亚高等教育文凭考试: 至少两科及格, 以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 英文科C等或以上以及马来西亚统一英语测试 (MUET) 4级/雅思 6.0 / 托福 550 (笔试) / 1119 – C6
- A-Level: With a minimum of CGPA 2.00 with at least a full pass in any two (2) subjects and a credit in English and MUET Band 4 / IELTS 6.0 / TOEFL 550 (written based) / 1119 – C6;  
高级水准教育证书考试: 至少两科及格并获得总平均值2.00, 以及英文科C等或以上以及马来西亚统一英语测试 (MUET) 4级/雅思 6.0 / 托福 550 (笔试) / 1119 – C6
- UEC: Grade B in 5 subjects including English and MUET Band 4 / IELTS 6.0 / TOEFL 550 (written based) / 1119 – C6;  
独中统考文凭: 至少五科B等或以上, 包括英文科以及马来西亚统一英语测试 (MUET) 4级/雅思 6.0 / 托福 550 (笔试) / 1119 – C6
- Foundation / Matriculation: Pass with a minimum of CGPA 2.0 and a credit in English in SPM and MUET Band 4 / IELTS 6.0 / TOEFL 550 (written based) / 1119 – C6;  
大学预科班/基础班: 至少CGPA 2.0以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 英文科C等或以上以及马来西亚统一英语测试 (MUET) 4级/雅思 6.0 / 托福 550 (笔试) / 1119 – C6
- Diploma: Pass with a minimum of CGPA 2.0 and a credit in English in SPM and MUET Band 4 / IELTS 6.0 / TOEFL 550 (written based) / 1119 – C6;  
专业文凭: 至少CGPA 2.0以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 英文科C等或以上以及马来西亚统一英语测试 (MUET) 4级/雅思 6.0 / 托福 550 (笔试) / 1119 – C6
- Others: Other recognised equivalent qualifications  
其他: 其他认可的同等资格

### **English Competency Requirement (International Students) 英文能力需求 (国际学生)**

- IELTS 6.0 / TOEFL 550 (written based) / MUET Band 4 other equivalent qualifications.  
雅思 6.0 / 托福 550 (笔试) / 马来西亚统一英语测试 (MUET) 4级 / 其他 认可的同等资格。

# Entry Requirements

## 入学资格

### Bachelor of Early Childhood Education (Honours) 幼儿教育 (荣誉) 学士学位

- A pass in Sijil Tinggi Persekolahan Malaysia (STPM) with CGPA 2.0 and a minimum of Grade C (GP 2.00) in any two (2) subjects, or its equivalent; OR  
在马来西亚高等教育文凭考试 (STPM) 中考获总平均值至少2.00并考获至少两科丙等, 或同等资格; 或
- A pass in GCE Advanced Level (A-Level) with a minimum of CGPA 2.0 and a full pass in any of two (2) subjects, or its equivalent; OR  
在高级水准教育证书 (A-Level) 考试中中考获总平均值至少2.0并至少两科及格, 或同等资格; 或
- A pass in Unified Examination Certificate (UEC) with a minimum of five (5) credits in any subject, or its equivalent; OR  
在马来西亚统考文凭 (UEC) 中及格并考获至少五科优等, 或同等资格; 或
- A Certificate in Foundation with a minimum CGPA of 2.00, or its equivalent; OR  
考获基础班证书并考获总平均值至少2.00, 或同等资格; 或
- A Diploma or Advanced Diploma in Early Childhood Education or in any field with a minimum CGPA of 2.00, or its equivalent; OR  
考获幼教或任何领域专业文凭证书或专业高级文凭证书并考获总平均值至少2.00, 或同等资格; 或
- A ranking of 65 in Australian Tertiary Admission Rank (ATAR) and a minimum of scaled score 50 in any two (2) subjects, or their equivalents; OR  
考获澳洲高等教育入学排名 (ATAR) 65并至少两科考获50分, 或同等资格; 或
- Other relevant equivalent qualifications recognized by the Malaysian Government.  
其他受马来西亚政府认证的同等资格;

### English Competency Requirement (International Students) 英文能力需求 (国际学生)

- Achieve a minimum score 5.0 in IELTS or its equivalent.  
在雅思考试中中考获至少5.0或同等资格。

### Bachelor of Education (Honours) (Guidance & Counselling) 教育 (荣誉) 学士学位 (咨商与辅导)

- A pass in Sijil Tinggi Persekolahan Malaysia (STPM) with CGPA 2.0 and a minimum of Grade C (GP 2.00) in any two (2) subjects, or its equivalent; OR  
在马来西亚高等教育文凭考试 (STPM) 中考获总平均值至少2.00并考获至少两科丙等, 或同等资格; 或
- A pass in GCE Advanced Level (A-Level) with a minimum of CGPA 2.0 and a full pass in any of two (2) subjects, or its equivalent; OR  
在高级水准教育证书 (A-Level) 考试中中考获总平均值至少2.0并至少两科及格, 或同等资格; 或
- A pass in Unified Examination Certificate (UEC) with a minimum of five (5) Grade Bs in any subject, or its equivalent; OR  
在马来西亚统考文凭 (UEC) 中及格并考获至少五科B等, 或同等资格; 或
- A Certificate in Foundation with a minimum CGPA of 2.00, or its equivalent; OR  
考获基础班证书并考获总平均值至少2.00, 或同等资格; 或
- A Diploma or Advanced Diploma in a related field with a minimum CGPA of 2.00, or its equivalent; OR  
考获辅导或任何领域专业文凭证书或专业高级文凭证书并考获总平均值至少2.00, 或同等资格; 或
- A ranking of 65 in Australian Tertiary Admission Rank (ATAR) and a minimum of scaled score 50 in any two (2) subjects, or their equivalents; OR  
考获澳洲高等教育入学排名 (ATAR) 65并至少两科考获50分, 或同等资格; 或
- Other relevant equivalent qualifications recognized by the Malaysian Government.  
其他受马来西亚政府认证的同等资格;

### English Competency Requirement (International Students) 英文能力需求 (国际学生)

- Achieve a minimum score 5.0 in IELTS or equivalent.  
在雅思考试中中考获至少5.0或同等资格。

---

## Bachelor of Psychology (Honours) 心理学 (荣誉) 学士学位

- A pass in Sijil Tinggi Persekolahan Malaysia (STPM) with CGPA 2.0 and a minimum of Grade C (GP 2.0) in any two (2) subjects AND a credit in Mathematics and Science and a pass in English at SPM level, or its equivalent; OR  
在马来西亚高等教育文凭考试 (STPM) 中考获总平均值至少2.00并考获至少两科丙等; 以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 中考获数学和科学优等且英文及格, 或同等资格; 或
- A pass in GCE Advanced Level (A-Level) with a minimum of CGPA 2.0 and a full pass in any two (2) subjects AND a credit in Mathematics and Science and a pass in English at SPM level, or its equivalent; OR  
在高级水准教育证书 (A-Level) 考试中考获总平均值至少2.0并至少两科及格; 以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 中考获数学和科学优等且英文及格, 或同等资格; 或
- A pass in Unified Examination Certificate (UEC) with a minimum of five (5) Grade Bs in any subject AND a credit in Mathematics and Science and a pass in English at SPM level, or its equivalent; OR  
在马来西亚统考文凭 (UEC) 中及格并考获至少五科B, 以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 中考获数学和科学优等且英文及格, 或同等资格; 或
- A Certificate in Foundation with a minimum CGPA of 2.00 AND a credit in Mathematics and Science and a pass in English at SPM level, or its equivalent; OR  
考获基础班证书并考获总平均值至少2.00; 以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 中考获数学和科学优等且英文及格, 或同等资格; 或
- A Diploma in any field with a minimum CGPA of 2.00 AND a credit in Mathematics and Science and a pass in English at SPM level, or its equivalent; OR  
考获专业文凭证书并考获总平均值至少2.00; 以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 中考获数学和科学优等且英文及格, 或同等资格; 或
- An Advanced Diploma in a relevant field with a minimum CGPA of 2.00 AND a credit in Mathematics and Science and a pass in English at SPM level, or its equivalent; OR  
考获相关领域专业高级文凭证书并考获总平均值至少2.00, 以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 中考获数学和科学优等且英文及格, 或同等资格; 或
- A ranking of 65 in Australian Tertiary Admission Rank (ATAR) and a minimum of scaled score 50 in any two (2) subjects AND a credit in Mathematics and Science and a pass in English at SPM level, or its equivalent; OR  
澳洲高等教育入学排名 (ATAR) 65并至少两科考获 50分; 以及在马来西亚教育文凭 (SPM) 中考获数学和科学优等且英文及格, 或同等资格; 或
- Other relevant equivalent qualifications recognized by the Malaysian Government.  
其他受马来西亚政府认证的同等资格;

### English Competency Requirement (International Students) 英文能力需求 (国际学生)

- Achieve a minimum score of 5.0 in IELTS or its equivalent.  
在雅思考试中考获至少5.0或同等资格。

# Facilities of Departments

## 教学设备

---



Psychology and Counselling Laboratory



Early Childhood Education students' artwork





Early Childhood Education  
Simulation Room  
(TADIK A Setting)



Early Childhood Education  
Simulation Room  
(TASKA Setting)



Early Childhood Education  
Simulation Room  
(TASKA Setting)

# Activities of Faculty 院系活动

## Theatrical Performance by Students from Division of English Studies 英语组学生的剧场表演



## Happy Seeding Camp 5.0 幼苗营5.0



## Southern TV is the practical platform for students in Department of Journalism and Communication Studies

### 南方电视台是新闻与传播学系的实习平台



## Mental Health Awareness Exhibition

### 心理健康意识展览





**SOUTHERN**  
UNIVERSITY COLLEGE  
南方大學學院

No Perakuan Pendaftaran: DKU 019(J)

## **Southern University College** (198704v)

Jalan Selatan Utama, Off Jalan Skudai,  
81300 Skudai, Johor, Malaysia.

Tel: 07-558 6605

### **Contact info**

☎ 07-554 3466

☎ 07-556 3306

☎ 011-2666 5541

✉ [marketing@sc.edu.my](mailto:marketing@sc.edu.my)

🌐 [www.southern.edu.my](http://www.southern.edu.my)

📘 Southern University College

📷 Southern\_UC